
       
        Tlf.  299 34 61 11 / 34 62 52 -  fax   299 32 62 35    
         Postboks  74,  3952   Ilulissat -  tlf./ fax  299 94 47 53

Anthon Frederiksen   Den 21. november 2008

I henhold til § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 
til Landsstyrets skriftlige besvarelse:

Spørgsmål til Landsstyret:

1. Hvor mange ansatte i landet har virksomheden Royal Greenland fyret i de sidste 15 år?

2. Hvor  mange  udenlandske  virksomheder  driver  Royal  Greenland,  heri  med  hvor  mange 

ansatte?

3. Hvor mange kystnære og havgående fiskefartøj har Royal Greenland ? Samt hvor mange 

gange har virksomheden kautioneret for fartøj?

4. Accepterer Landsstyret Royal Greenlands skærpede konkurrence med sine fiskere?

5. Hvor store økonomisk udbytte får Danmark ved udenlandshandel af fisk?

6. Hvor mange % udgør fisk fra Grønland ved danmarks udbytte af fisk?

7. Hvor meget kommer tilbage af danmarks udbytte ved udenlandshandel af fisk, til landet?

8. Hvad mener  Landsstyret  om uvildig undersøgelse for at  sikre bedst mulig  besvarelse  af 

forskellige spørgsmål vedrørende Royal Greenlands drift?   

9. Hvorfor bliver fiskeri, generelt, i højere grad urentabel for fiskerne? 

10. Hvor mange beskæftigelsesstillinger har Royal Greenland, i løbet af de seneste, snart flere, 

år, taget ud fra landet?  

11. Samt, hvad er antallet på stillinger og personale etableret udenfor Grønland? 

12. Hvad koster Royal Greenland’s drift udenfor Grønland? 

13. Hvor mange penge strømmer tilbage til landet ved salg af fisk fra Grønland til udlandet? 

14. Hvilken  verden  refererer  Royal  Greenland  til,  når  virksomheden  meddeler  om faldende 

fiskepriser i verden? Forstået på den måde: 

• Globale handelspriser? 

• Eller priserne på Royal Greenland’s egne handlesteder? 



( Landstingsmedlem Anthon Frederiksen, Kattusseqatigiit Parti. )

Begrundelse:

Det er en kendsgerning at bevillingerne til ESU-ordningen har været faldende i de seneste år, ved 

politikken, hvor fiskernes mulighed for at anskaffe fiskefartøj eller lån til reparation til fiskefartøj er 

blevet begrænset, i høj grad. 

Nogle fiskere har været nødsaget til at anskaffe fiskefartøj dels igennem RG’s kautionering samt via 

banker, dels pga. ovennævnte, hvor flere fiskere retter skriftlige henvendelser til  Landstinget og 

Landsstyret vedrørende den mere uoverkommelige afdragsbetaling af fartøj pga. stigende priser for 

forskellige redskaber samt alt for ringe fiskepriser. 

Vi kræver snarlig besvarelse af ovennævnte spørgsmål, for at kulegrave bedre veje til bedre vilkår 

for fiskere. 

Hvorfor vi kræver snarlig besvarelse i henhold til offentlighedsloven. 


